
JÄTEALAN YHTEISTYÖRYHMÄ (2/2023) KOKOUSMUISTIO 
 
Aika  Torstai 13.4.2023 klo 13.00-15.30  
 
Paikka  Teams ja nh. Sali 4 (Eteläesplanadi 4) 
 
Osallistujat  
 
Paikalla:  
Katja Moliis  Kierrätysteollisuus ry 
Pirjo Pietikäinen   Muoviteollisuus ry 
Jutta Laine-Ylijoki  KIVO 
Leena Virkki  Teknologiateollisuus 
Juha-Heikki Tanskanen Suomen Pakkausyhdistys 
Ilkka Hippinen  Motiva 
Aaron Vuola  Metsäteollisuus ry 
Juha Laurila  Rakennusteollisuus RT ry 
Anna-Maija Pajukallio YM (pj.) 
Marja-Riitta Korhonen YM (siht.) 
Jouni Nissinen  YM 
Johanna Routio  YM 
Jussi Kauppila  YM 
Hannele Pudas  YM 
Riitta Levinen  YM 
Sirje Stén  YM 
 
Etänä: 
Teemu Virtanen  PIRELY 
Jenni Sademies  TYNK 
Jukka Kero   Kiinteistöliitto ry 
Marko Printz  Jätehuoltoyhdistys ry 
Eini Lemmelä   YM 
Marko Nurmikolu  Kuntaliitto 
Tuuli Myllymaa  Syke 
Jenni Hunnakko  MTK 
Lasse Pöyry  KKV 
Laura Idström  ELY-keskus 
Suvi Jutila  YM 
Titta Berlin  MMM 
Hanna Salmenperä  Syke 
Juha-Pekka Salmi  TYNK 
Outi Suomi  Business Finland 
Margareta Wahlström VTT 
Laura Paloviita  YM 
Merja Saarnilehto  YM 
Tarja-Riitta Blauberg YM 
Satumaija Levón  Elintarviketeollisuusliitto ry 
Malin zu Castell-Rudenhausen  VTT 
Mikko Paunio  STM 
Merja Torniainen  Ruokavirasto 
Sirkku Jaakkola  YM 
Marja Ola  Kaupan Liitto 
 
 

1-2. Kokouksen avaus ja esityslistan hyväksyminen 
 
Puheenjohtaja avasi kokouksen ja esityslista hyväksyttiin. 
 
3. Ajankohtaiset jäte- ja kiertotalousasiat / Anna-Maija Pajukallio YM 
 
Anna-Maija esitteli ajankohtaisia jäte- kiertotalousasioita. Esitys saatavilla hankeikkunassa. Esitystä 
täydennettiin kolmella tiedotettavalla asialla.  

 Komissio on alkanut valmistella EU:n jäteluetteloon rajattua muutosta. Muutos koskee litiumia ja 
nikkeliä sisältävien akkujen ja paristojen luokittelua vaaralliseksi jätteeksi sekä kyseisten akkujen ja 



paristojen käsittelystä syntyvän jätteen luokittelua vaaralliseksi jätteeksi. Komissiolla ei ole 
aikomusta päivittää koko luetteloa kerrallaan, vaan tekevät kohdistettuja muutoksia luetteloon.  

 Vuoden 2023 alussa julkaistu opas Hyvät käytännöt jätteenkuljetusten kilpailutuksissa tulee 
saataville ruotsinkielisenä viikolla 16.  

 Mekaanisen muovin EEJ-asetus tulee lausunnoille lähiaikoina. Asetus on tarkoitus viimeistellä 
syksyllä 2023 ja sen jälkeen notifiointi komission suuntaan.   

o TÄYDENNYS – lausuntopyyntö löytyy lausuntopalvelusta  Lausunto - Lausuntopalvelu 
 
Kysyttiin, onko paristojen ja akkujen luokittelun muutoksella vaikutusta nykyiseen toimintamalliin 
tuottajavastuussa. Luokittelusta ei oletettavasti tule aiheutumaan muutoksia tuottajavastuuseen, vaikutus 
tulee kohdentumaan ennemminkin paristojen ja akkujen käsittelylaitosten luvittamiseen.  
 

 
4. KiMuRa-hankkeen esittely / Pirjo Pietikäinen Muoviteollisuus ry 
 
Pirjo esitteli KiMuRa-hanketta, joka käsitteli komposiittimateriaalien kiertotalousratkaisua. Esitys saatavilla 
hankeikkunassa. Kysyttiin mm. arviota komposiittimateriaalien käsittelykapasiteetista. Pirjo totesi, että 
tämän hetkinen volyymi on vain pieni osa siitä, mitä voitaisiin käsitellä, eli komposiittimateriaalia voitaisiin 
vastaanottaa käsittelylaitoksella huomattavasti enemmän. Samalla myös sementin valmistuksen CO2-
päästöt laskisivat merkittävästi, kun kierrätettyä materiaalia saataisiin enemmän prosessiin. YM:n puolelta 
todettiin, että on erittäin hienoa, että arvoketjun toimijat ovat motivoituneita lujitemuovin kierrättämiseen 
kaatopaikalle sijoittamisen sijaan. Lisäksi olisi hyvä, jos lujitemuovin käsittelyyn löytyisi 
sementtiteollisuuden rinnalle vaihtoehtoisia kierrätystapoja. Myös lujitemuovista valmistettujen 
kuluttajatuotteiden, kuten urheiluvälineiden erilliskeräyskokeilujen järjestämiseen on ollut kiinnostusta.    
 
 
5. Jätekompassin esittely & JTT kuulumiset / Laura Paloviita & Eini Lemmelä YM 
 
Eini kertoi Jäte- ja tuotetietojärjestelmän (JTT) ajankohtaisia kuulumisia sekä esitteli jätehuoltokompassia, 
jonka jälkeen Laura esitteli ajankohtaisia asioita SIIRTO-rekisteristä ja Materiaalitorista. Esitys saatavilla 
hankeikkunassa. Jätehuoltokompassi todettiin hyväksi työkaluksi, jota toiminnanharjoittajat ovat 
odottaneet. YLVA raportoinnissa toiminnanharjoittajilla ollut haasteita. Kiitosta kuitenkin annettiin siitä, 
että YM:n suunnasta on viestitetty järjestelmään liittyvistä ongelmista ja annettu ohjeistusta asioiden 
ratkaisemiseksi. Käyttäjänäkökulma koettiin tärkeäksi ja toivottiin, että siihen kiinnitettäisiin jatkossa 
huomiota. Kysyttiin, miten yrityksiä aiotaan osallistaa tähän prosessiin. Eini totesi, että kuntakohtainen 
jätetieto YLVA:ssa ei ole tällä hetkellä luotettavaa. Mietitään, onko järkevää vaatia tietoa kuntakohtaisesti, 
jos toimijoilla ei mahdollista raportoida sillä tasolla. Toiminnanharjoittajan osallistamisesta ei ole tarkkoja 
suunnitelmia, mutta on tunnistettu, että käyttäjänäkökulmaa tarvittaisiin mukaan. Asiaa pyritään 
edistämään. Lopuksi tiedotettiin JTT-hankkeen infotilaisuudesta 25.4 klo 9 alkaen: Jäte- ja 
tuotetietojärjestelmän infotilaisuus - Ympäristöministeriö. 
 
 
6. Yhteistyöryhmän jäsenten ajankohtaiset kuulumiset / ryhmäläiset 
 
PIRELY:  

 PIRELYssä oli kolme tuottajavastuuseen liittyvää virkaa auki. Hakijoita paikkojen täyttämiseen ei 
tullut tarpeeksi, joten kahden viran haku jouduttiin uusimaan. Hakuilmoitus löytyy valtiolle.fi  
sivustolta. Lisäksi yksi tuottajavastuuasioita hoitanut virkahenkilö lopetti ja sijaista ei voi palkata. 
Tämä aiheuttaa haasteita tuottajavastuuviranomaisen toimintaan ja näin ollen tehtäviä joudutaan 
priorisoimaan.   

 
 

https://www.lausuntopalvelu.fi/FI/Proposal/Participation?proposalId=9b5d99a8-868e-46f9-8def-a126893f1653
https://ym.fi/tapahtumat/2023-04-25/jate-ja-tuotetietojarjestelman-infotilaisuus
https://ym.fi/tapahtumat/2023-04-25/jate-ja-tuotetietojarjestelman-infotilaisuus


SYKE:  

 Circwaste-hanke päättyy vuoden 2023 lopussa. 26.-27.10.2023 järjestetään päätösseminaari 
Helsingissä. Kiertotalousbarometrikysely on toteutettu ja mm. sen tuloksia tullaan esittelemään 
seminaarissa.  

 
 

7. Muut asiat 
 
Ei muita asioita. 
 
8. Kokouksen päätös  
 


